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Noviny Krakovan a Božce 1
Zprávy a informace z Obecního
úřadu v Krakovanech  
Vážení spoluobčané, 

dnešní zprávy a informace z obecního
úřadu jsem rozdělil na dvě části. V první části se
chci zamyslet nad plynofikací obce v širších
souvislostech a v druhé části Vás budu tradičním
způsobem informovat o dění v obci od vydání
vánočního čísla našich novin až po současnost. 
 Nyní se však vraťme k problematice
spojené s plynofikací obce. Dnes se nechci
rozepisovat o technických aspektech plynofikace
obce a celého mikroregionu „Týnecko“ ani
o časovém harmonogramu výstavby. Výše
zmíněné informace jste získali z přílohy anketního
odpovědního lístku, který byl doručen do každé
domácnosti. Další údaje odborného charakteru
Vám byly sděleny na veřejné schůzi obecního
zastupitelstva, která se konala 5.3.99 v hostinci
„U Rohlíčků“.  
 pokračování na straně 3
Str.   obsah 
 
 1 Velikonoce 
 1 Zprávy a informace z obecního úřadu 
 2 Popelnice-co s nimi?, Kino Krakovany 
 6  Tělocvična - provoz v zimním období 
 7 Rehabilitace v Krakovanech, ZŠ, 

Slavnost předání praporu a znaku 
 8 Maškarní tradice pokračuje, Záplavy 
 9 Něco ze statistiky 
 

Velikonoce 
 Největší a nejstarší křesťanský svátek.
Přesto není slaven všemi církvemi ve stejném
termínu a se stejným důrazem. Řecky, latinsky
a oficiálně církevně se svátek jmenuje Pascha.
Svým vznikem a ranými dějinami je totiž velmi
úzce spjat se starozákonním (židovským)
svátkem Paschy. Tento svátek patřil ke třem
velkým   poutním   svátkům,   kdy    byl   každý 

 
Izraelec mužského pohlaví od svého třináctého
roku povinen navštívit jeruzalémský chrám.
Středem svátků byla večeře Paschy -
velikonoční večeře s požíváním velikonočního
beránka na památku vysvobození a vyvedení
(exodus)  Izraele z egyptského otroctví. 
 Vlastní důvod křesťanského slavení
velikonočních svátků však představuje
památku na poslední Kristovy chvíle s jeho
učedníky v jeruzalémském večeřadle,
ukřižování a zmrtvýchvstání. Křesťanské
Velikonoce připadají na neděli blízkou
židovskému svátku Paschy, tj. na neděli
po prvním jarním úplňku. Oslava svátků a tzv.
Svatý týden začíná již na Květnou neděli, která
je památkou na Ježíšův slavnostní vjezd
do Jeruzaléma. Dále následuje velikonoční
       



 
 „Nazrál“ čas k přehodnocení odpadového 
hospodářství. Pokud bude obec úspěšně 
plynofikována, většina problémů automaticky 
vymizí, neboť při spalování plynu pochopitelně 
nevzniká popel, který tedy není potřeba ukládat   
do popelnic. Musíme však překonat období        
do roku 2001, kdy by již mělo být hotovo 
zavedení plynu. Je třeba plně využít možnosti 
tříděného odpadu a akcí na sběr objemného a 
nebezpečného odpadu a železného šrotu,           
při malém počtu popelnic situaci řešit 
třídenní, tzn. tři dny vyznačující se významnými
bohoslužbami: 

Pokračování ze strany 1 

Zelený čtvrtek - Ježíšova večeře, při níž ustanovuje
tajemství eucharistie a myje apoštolům nohy;
Ježíšova modlitba v Getsemanské zahradě a jeho
zajetí . . . 
Velký pátek - Ježíšova smrt na kříži 
Bílá sobota - noc ze soboty na neděli -
zmrtvýchvstání 
Slavení Velikonoc pokračuje dalších padesát dní až
do svatodušních svátků. 

M.Čábelka ml.
Popelnice - co s nimi ? 

Př ipravujeme :   
Zachraňte vojína Ryana 

  Stav obležení 
Nepřítel státu 

  Je třeba zabít Sekala 
Pidilidi 
Návrat Idiota 
Blade 

 Otázka popelnic je v naší obci velkým 
problémem. S přicházejícím jarem a mizící 
sněhovou pokrývkou, zjevují se našim pohledům 
nehezké, ba přímo odporné haldy odpadků           
v příkopech u silnic, černé skládky v lesích a polní 
cesty zasypané vším možným, mnohdy 
znepříjemňující již tak obtížný průjezd. Alarmující 
je však to, že popelnice a známky    
na odvoz TKO má jen malé 
procento našich občanů! Kam 
všichni ostatní ukládají komunální 
odpad? Tvrzení, že netopí uhlím, 
tudíž neprodukují popel a 
nepotřebují popelnici, 
nemůže obstát. Tuhým 
komunálním odpadem není 
jen popel, ale i nejrůznější obaly, plechovky, lahve 
a veškerý odpad vznikající prací na zahrádce,       
na poli i běžným úklidem v domácnosti. „A kam    
s tím?“, zeptal by se klasik. Do lesa? Do příkopů   
u silnice? Zahrabat na svém pozemku? 
 Není možné, aby si naši občané svévolně 
znečišťovali životní prostředí v našich obcích! 
Nechceme odpady všude tam, kam nepatří a kde 
dělají jenom ostudu. Pěkná vizitka!  Budeme 
postupovat v souladu se zněním zákonů tak, 
abychom dostali pod kontrolu veškerý komunální, 
nebezpečný i toxický  odpad v obci. 
 Již jsou podniknuty kroky, kdy se součinně 
s Referátem životního prostředí v Kolíně bude 
postupovat proti chronickým znečišťovatelům     
v obci. 
 Musíme však vyslyšet i 
námitky, že není možné platit ani paušál 
ani známky na jednotlivé odvozy pro ty, kteří 
zaplní pouze několik popelnic za rok. Jedna tak 
může vyjít na 100 Kč! A to není opravdu únosné. 

individuálně. Jen tak se nám podaří poradit si        
s komunálními odpady. 
 Abychom nežili obklopeni odpadky a 
špínou, musíme k této problematice přistupovat 
zodpovědně. Liknavost, hulvátství a bezohlednost 
pouze zostudí naše vsi a jejich obyvatele! My 
chceme spoluzodpovědnost, chceme čistotu. A 
snad to chceme všichni! 

R.Gruzovský 
 

Kino Krakovany 
 
Vážení přátelé kina. 
Jako v loňském roce, tak i letos se podařilo OÚ 

zajistit potřebnou finanční částku na provoz kina. 
 Promítat se bude opět v měsících 

červenec a srpen.  
Změna se týká pouze promítacího 

dne.    Po úvaze jsme zvolili neděli. Tradiční 
pátky jsme museli opustit, neboť se v okolí           
v těchto dnech pořádají různá disco, letní parkety, 
mnohé zábavy a účast by byla velmi malá.  

Pevně doufáme, že změna hracího dne 
nám přinese potřebné oživení návštěvnosti. Proto 
jsme se snažili vám poskytnout co nejpestřejší 
nabídku letních filmů. 

Zastoupeny jsou jak akční filmy, tak 
komediální žánry, ale i česká produkce. 

M.Zavadil 
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 Přestaňme vymýšlet různé „finty“, jak se 
vyhnout platbě příspěvků za přivedení plynu      
do domu. Mějme      
na mysli, že 
přechytračit    v tomto 
případě můžeme 
jenom sami sebe. Uvědom
obce není  bez našeho solid
dnes, ani v budoucnu. 
skutečnosti pochopíme, t
všeho, po čem dnes m
spoluobčané, pevně věřím
jako vaši pradědové v roc
obce vážnost tohoto ok
příležitost k dalšímu rozv
k druhé části dnešních
z obecního úřadu, ve
informovat o dění v obc
čísla těchto novin. 

 
pokračování ze strany 1  
Vzhledem k výše uvedenému se chci zamyslet  
nad plynofikací obce z poněkud jiného pohledu.         
Z pohledu vzájemné solidarity občanů na jedné 
straně a z pohledu sounáležitostí občanů se svou 
obcí i regionem na straně druhé. 
 Obce si již výše uvedené uvědomily a       
za účelem vybudování infrastruktury (např. 
plynofikace, vodovod, ČOV a splašková 
kanalizace) založily v naší oblasti mikroregion 
Týnecko, který sdružuje 15 obcí. Jinak řečeno. 
Obce již pochopily, že bez vzájemné pomoci a 
solidarity, úkoly na ně kladené samy nezvládnou. 
Nyní jsou na řadě občané mající pouze dvě 
možnosti. Buď si budou i nadále „hrát na vlastním 
písečku“ a odmítnou se solidárně podílet            
na dalším rozvoji své obce, nebo se do jejího 
dalšího rozvoje aktivně zapojí. V prvním případě 
za několik let zjistí, že bydlí v obci, která je díky 
své technické zaostalosti a špatným mezilidským 
vztahům odsouzena k postupnému zániku.          
V druhém případě budou žít v časově přijatelném 
horizontu v moderní plně vybavené obci a díky 
tomu budou mít i výrazně zhodnocený svůj 
nemajetný majetek. Nyní výše uvedené věty uvedu 
do konkrétnější podoby. 

 
1) Ustanovení a složení k

Po listopadových 
rozhodlo obecní zastup
komise finanční, revizn
zdravotní, školské, kulturn
Komise pracují jako odbo

obecního zastupitelstva. Komise pracují v tomto 
volebním období v následujícím složení: 
Komise finanční 
Předseda: Miroslav Zavadil 
Členové: Marie Čábelová a Marta Bláhová 
Komise revizní 
Předseda: Josef Vytlačil 
Členové: ing. Stanislav Věříš a Ivana Slámová 
Komise stavební 
Předseda: Václav Štrincl 
Členové: Václav Paroulek a Miroslav Novotný 
Komise zdravotní 
Předseda: Eva Benešová 
Členové: Ilona Formánková a Ivana Šedinová 
Komise školská 
Předseda: Jana Burešová 
Členové: Zdena Bendáková a Ilona Tichá 
Komise kulturní 
Předseda: Oldřich Sláma 
Členové: Ludmila Kubíčková, Marie Drábková a  
               Luděk Tlučhoř st. 
Komise životního prostředí 
Předseda: Robert Gruzovský 
Členové: Josef Darius st. a Stanislav Petříček st. 
Komise sociální 
Předseda: Miloslava Čábelková 
Členové: budou jmenováni dodatečně 

 
 Všem výše 
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2) Mikroregion  Týnecko 
 V lednu letošního roku byl založen 
mikroregion Týnecko. Mikroregion Týnecko je 
sdružení obcí, které se společně rozhodly řešit 
problémy zejména při řešení infrastruktury           
v oblasti životního prostředí. O vstupu obcí        
do mikroregionu rozhodla příslušná obecní 
zastupitelstva. Mikroregion Týnecko zahrnuje 
následující obce: 
Selmice, Labské Chrčice, Hlavečník, Tetov, Bílé 
Vchýnice, Týnec nad Labem, Lžovice, Bělušice,  
Božec, Krakovany, Lipec, Radovesnice II., 
Rozehnaly, Uhlířská Lhota a Rasochy. 
Všichni věříme, že ustanovení mikroregionu bude 
přínosem pro další rozvoj výše uvedených obcí. 
 
 

3       



 
3) Aktualizace územního plánu obce 
 V prosinci obecní zastupitelstvo 
projednalo a schválilo aktualizaci (doplnění) 
územního plánu obce, která bude provedena      
po dohodě s referátem regionálního rozvoje 
okresního úřadu v letošním roce. Územní plán 
bude doplněn následně: 
 Rozšíření a přemístění stávající vodní nádrže 

na parcele č. 890/10 v k.ú. Krakovany 
(pozemek pod domem p. Trojana v dolní části 
obce). 
 Na základě hydrogeologického průzkumu  -

vyčlenění pozemku v k.ú. obce pro těžbu 
stavebního písku. 
 Vyčlenění parcel č.342, 594/1, 477/1 pro 

průmyslově obchodní činnost a parcel č.222, 
223 a 224 pro stavební parcely v k.ú. 
Krakovany (pozemky pod bývalou sušárnou a  
na „písákách“). 
 Upřesnění jednotlivých zón v rámci obce. 

Se změnami územního plánu obce budete            
v průběhu roku včas seznámeni a pochopitelně je 
budete moci připomínkovat. 

 

 K 31.1.99 ukončil nájemní poměr v č.p. 
147 (stará MŠ) Roman Tichý. Vzhledem k tomu 
obecní zastupitelstvo rozhodlo v souladu se 
schváleným záměrem pronajmout nebytové 
prostory v domě č.p. 147 zatím blíže neurčenému 
nájemci. Předmětné prostory budou pronajaty     
za roční nájemné 20 000 Kč. Účel, ke kterému 
budou uvedené nebytové prostory pronajaty bude 
spolu s dalšími podmínkami specifikován             
v nájemní smlouvě. Zájemci o uvedené nebytové 
prostory se mohou hlásit na obecním úřadě. 

 
4) Přestavba purifikačního zařízení na úpravu 
vody pro školní jídelnu 
 V prosinci obecní zastupitelstvo rozhodlo 
o přestavbě purifikačního zařízení upravující 
pitnou vodu pro školní jídelnu. Přestavba zařízení 
byla provedena v lednu firmou ECO PUR 
Chvaletice a vyžádala si náklady ve výši 40 000 Kč. 
Cílem přestavby purifikačního zařízení bylo 
odstranění neúměrně vysokého množství 
manganu a železa z pitné vody.  Pokud by            
k přestavbě purifikačního zařízení nedošlo 
museli bychom hledat pro školní jídelnu 
jiný zdroj vody. 
 
5) Prodej akcií z portfolia obce 
 V prosinci obecní 
zastupitelstvo rozhodlo prodat    
na 10 let hlasovací právo   k 159 
akciím Středočeské plynárenské a.s. společnosti 
G.D.F. International. Hlasovací právo k akciím     
o nominální  hodnotě 1000 Kč /kus bylo prodáno              
za 1500 Kč / kus. Celkem obec prodejem 
hlasovacího práva k výše uvedeným akciím získala 
částku 238500 Kč. Takto získané prostředky byly 
použity k výkupu stavebních pozemků za domem 
p. Šindeláře v horní části obce. Obdobnou 
transakci hodlá obec provést i s akciemi 
Středočeské energetické a.s. 

v

 
6) Pojistná smlouva obce 
 Na konci minulého roku vypověděla obec 
pojistnou smlouvu Živnostenské pojišťovně a 
uzavřela novou smlouvu s Chmelařskou 
pojišťovnou za finančně výhodnějších podmínek. 
Díky této smlouvě získá každý občan z Krakovan 
a Božce 10 % slevu při uzavření pojistné smlouvy              
s Chmelařskou pojišťovnou. 
 
7) Pronájem domu č.p. 147 

 
8) Prodej části parcely číslo 303/1 v k.ú. 
Krakovany 
 V souladu se schváleným záměrem ze dne 
19.1.99 rozhodlo obecní zastupitelstvo vyhovět 
žádosti Pavla Bendáka, Božec 29 a Josefa Stehlíka, 
Božec 39, o odkoupení části parcely č. 303/1        
v k.ú. Krakovany (pozemek u tenisového kurtu     
v Božci). Předmětný pozemek bude žadatelům 
prodán v ceně 20 Kč/1m2. 
 
9) Výstavba dětského hřiště 
 Na svém jarním jednání dne 2.3.99 obecní 
zastupitelstvo projednávalo kromě jiného i 

případnou výstavbu dětského hřiště. 
Vzhledem k havarijnímu stavu 
akumulačních kamen v MŠ i zdravotním 

středisku a vysokým nákladům               
na vybudování asfaltových kurtů pro děti (2 
kurty za 650 000 Kč) rozhodlo obecní 
zastupitelstvo uvolnit prostředky přednostně       

na výměnu kamen    v uvedeném objektu včetně 
jeho elektroinstalace. Pro děti bude v letošní roce 
ybudováno malé dětské hřiště svépomocí, které 

bude umístěno na starém fotbalovém hřišti. Další 
činnost v tomto směru se bude odvíjet               
od finančních možností obce. Na závěr ještě jednu 
upřesňující poznámku. Výměna akumulačních 
kamen v MŠ a zdravotním středisku má být 
podpořena 50 % státní dotací. 
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10) Zalesnění parcely č. 97/1 v k.ú. Božec 
 v těchto dnech probíhá zalesnění parcely  
č. 97/1 v k.ú. Božec. Jedná se o pozemek bývalé 
pískárny o výměře 1,43 ha. Pozemek je z více jak 
90 % osazován sazenicemi borovice a cca 10 % 
plochy je osazováno sazenicemi červeného dubu. 
Souběžně s touto výstavbou probíhá dosazování 
na parcele č.64/1  v k.ú. Božec. Jedná se            
o pozemek v „čižovce“, na kterém byla v loňském 
roce provedena mýtní těžba. Tento pozemek je 
dosazován 1 000 ks sazenic borovice. Výstavbu    
v obou lokalitách provádějí pracovníci obce. 

   

 17. března byl na obecním úřadě zahájen 
prodej známek na popelnice pro topnou sezónu 
1999 -2000. Známky platí od 1. 4. 99               
do 31. 3. 2000. I nadále se bude tuhý komunální 
odpad       v zimních měsících 1x týdně a v letních 
měsících 1x za 14 dní . Paušální celoroční červená  
známka (svoz B) stojí 960 Kč a modrá celoroční 
známka (tzv. známkový svoz C) stojí 520 Kč.      
K modré celoroční známce si musíte přikoupit 
malé  známky (modré-22 Kč) na jedno použití. 
Předem děkuji za včasné zakoupení známek. 

 
11) Rozmístění kontejnerů na tříděný odpad 
 V loňském roce byly umístěny kontejnery 
na sklo a plasty u Koloniálu Pohoda. Tím byl 
zahájen sběr tříděného odpadu v obci. Vzhledem 
k tomu, že se sběr shora 
uvedeného tříděného 
odpadu , díky 
ukázněnosti 
občanů, osvědčil, 
rozhodlo obecní 
zastupitelstvo 
umístit od 1.4.99 
kontejnery na sklo a plasty i             
ke koloniálu Muspol a k telefonnímu automatu      
v Božci. Tříděný odpad budou moci občané 
ukládat do kontejnerů i nadále zdarma.   
 
12) Sběr objemného a nebezpečného odpadu 
včetně železného šrotu  

 V sobotu 10. 4 . a v neděli  11. 4. 
proběhne v naší obci sběr objemného a 
nebezpečného odpadu. V těchto dnech budou 
moci občané svážet objemný a nebezpečný odpad 
(odděleně) na bývalou skládku tuhého 
komunálního odpadu v Krakovanech. Na skládce 
od nich převezme odpad pověřený pracovník 
obce. Nebezpečný odpad zahrnuje např. 
autobaterie, zářivky, barvy, ředidla a těžké kovy . 
Objemný odpad zahrnuje např. televize, radia, 
gramofony, magnetofony, pračky, ždímačky, 
ledničky, mrazáky, sporáky, vařiče, madrace, 
koberce, čalounění a pneumatiky osobních 
automobilů a jednostopých vozidel. Náklady 
spojené se sběrem objemného a nebezpečného 
odpadu hradí v plné výši obec. V sobotu 24. 4. 99 
provedou občanská sdružení sběr železného šrotu 
přímo od jednotlivých rodinných a bytových 
domů. Podrobnější informace včas získáte            
z obecního rozhlasu a z úřední desky. Věřím, že 

možnost bezúplatného sběru využijete k úklidu 
svých domů a bytů.  
13) Známky na popelnice 

 
14) Prořezávání stromů 
 V únoru byla provedena prořezávka lip 
podél starého fotbalového hřiště. Prořízku provedl 
pan Haláček a v těchto dnech práci dokončuje 
zamazáváním řezů emulzí. Tím byla prakticky 
dokončena prořezávka veřejné zeleně v obci. 
 
15) Státní dotace získané obcí v roce 1998 
 Na svém jednání dne 19.1.99 obecní 
zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci              
o státních dotacích, které obec získala v roce 1998   
z různých dotačních titulů tj. celkem 543 340 Kč. 
 
16) Vykoupení domu č.p. 204 v Krakovanech 
 V prosinci 1998 byla násilně usmrcena 
majitelka domu č.p. 204 v Krakovanech Dana 
Prokůpková. OZ nabídlo dědicům po výše 
uvedené, že od nich obec ihned po ukončení 
dědického řízení dům odkoupí.. Dědicové             
s nabídkou předběžně souhlasí. Další jednání 
probíhají v těchto dnech. 
 
17) Preventivní požární prohlídky 
 V dubnu provedou členové sboru 
dobrovolných hasičů preventivní požární 
prohlídky v obci. Prohlídky se budou konat          
v rodinných i bytových domech včetně 
provozoven podnikatelů. Věřím, že vyjdete 
požárním preventistům při prohlídkách vašich 
domů maximálně vstříc. 
 
18) Oprava odpadů v ZŠ  
 Vzhledem k tomu, že v těchto dnech došlo 
k havárii na odpadním řádu („stoupačkách“)          
v základní škole, rozhodlo OZ provést o letních 
prázdninách generální opravu shora uvedeného 
odpadního řádu. Generální oprava bude spočívat 
v kompletní výměně „stoupaček“ . Odbornou část 
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prací provede firma a pomocné práce budou 
provedeny svépomocí. V případě nutnosti bude 
provedena výměna vodovodního řádu v prvním 
patře budovy. V blízké době nás čeká generální 
výměna vodovodního řádu v celém školském 
areálu, protože trubky jsou zaneseny vodním 
kamenem a z části značně zkorodovány. Tělocvična - provoz v zimním období 

  
Na úvod tohoto článku o využitelnosti

tohoto místního stánku tělovýchovy a sportu
oznamuji, že tělocvična je v podstatě celý týden
obsazena. 
 V dopoledních hodinách zde cvičí žáci
základní školy, odpoledne pak místní nebo
přespolní zájemci o kulturu svého těla. Zde je
nutno připomenout skutečnost, že žáci ZŠ a
občané Krakovan a Božce mají zpravidla vstup
zdarma. Ostatní za služby, které v tělocvičně
využívají platí. Protože přespolní uživatelé jsou v
jasné menšině, je nutné provoz dotovat z rozpočtu
obce, jíž objekt patří. 
 Každé odpoledne se otvírá v 17.00 hod. a
chodí sem cvičit malé děti (úterý, čtvrtek), kurs juda
(pondělí, středa), nohejbal dospělí (úterý, čtvrtek),
cvičení žen (čtvrtek), příprava fotbalistů místního
SK (pátek). Občas se i v sobotu dopoledne hraje
tenis. Odpoledne téhož dne se pak provádí
důkladný úklid.  
 Od listopadu loňského roku se o funkčnost
a pořádek v tělocvičně starají manželé Vánišovi. 
 Z provozního řádu bych rád upozornil na
to, že každá skupinka cvičenců musí mít svého
vedoucího, který pak odpovídá za pořádek.
Zároveň zastupitelstvo obce zrušilo s okamžitou
platností podmínku vstupu do tělocvičny vždy
alespoň 10-ti cvičencům. Mimo rozvrh je nutné
využití tělocvičny projednat se starostou obce
nejpozději den předem. 
 Do budoucna je záměrem obce, pokud to
finanční možnosti dovolí, dovybavit tělocvičnu
dalším nářadím (např. k provádění posilovacích

plní a mějte na paměti, že po vás přijdou
další. 

J.Vytlači

cviků). 
 Na závěr chci pozvat do tělocvičny i ty,
kteří zatím váhají. A těm, kteří zařízení naší obce
využívají vzkazuji: „Buďte ke všemu v tělocvičně
ohledu

         

 
19) Odvodnění dolní návsi 
 Při místním šetření konaném v březnu 
navrhla stavební komise odvodnit dolní náves      
v prostoru autobusové čekárny. Voda stékající      
z proluky mezi domy p. Čábely a p. Nerudy         
(z části pramen a z části voda z deště) bude 
dovedena     do příkopu u autobusové zastávky 
otevřeným venkovním žlabem, nenáročným na 
údržbu. Venkovní žlab bude zhotoven         
z požlabnic. Akce bude provedena v nejbližší 
možné době. 
 
20) Rozbor hospodaření obce za rok 1998 
 Na svém jednání dne 2.3.99 OZ 
projednalo a schválilo bez výhrad rozbor 
hospodaření obce za rok 1998. 
 
21) Rozpočet obce na rok 1999 

l

 Na svém jednání dne 16.3.99 OZ 
projednalo a schválilo rozpočet 
obce na rok 1999. Rozpočet byl 

schválen jako vyrovnaný a 
zahrnuje veškeré investiční 

akce schválené obecním 
zastupitelstvem. Příjmová 

i výdajová část rozpočtu činí 
3 800 000 Kč. Podrobně 

budete s rozpočtem obce  
seznámeni  na veřejné schůzi OZ, 

která se bude konat 16. dubna v pohostinství „U 
Rohlíčků“. 
 
22) Závěrečné slovo 
 Vzhledem k tomu, že byl založen 
mikroregion  Týnecko,   který si vytyčil jako hlavní 
úkol plynofikaci celé naší oblasti, došlo v naši obci 
ke zrušení ankety organizované v minulém čísle 
Novin Krakovan a Božce, za což se Vám 
omlouvám. Jistě však pochopíte, že za těchto 
okolností by anketa postrádala jakýkoli smysl, 
protože priorita obce a celého mikroregionu pro 
toto volební období je již určena . 
 
 
 

 
Úplně na závěr mi dovolte, abych Vám popřál 
příjemné prožití velikonočních svátků a hodně 
jarního sluníčka.   

Josef Polák 
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starosta obce 

Provoz rehabilitace v Krakovanech 
 
Provoz rehabilitace v Krakovanech byl

zahájen 5.3.1996 pod vedením MUDr. R.Kučery.
V této době byla vybavena ultrazvukem, magnety,
elektroléčbou, výřivkou na dolní a horní končetiny.,
soluxem a inhalátorem. Nejvíce se zde prováděly
masáže. Koncem září 1998 byla rehabilitace
z provozních důvodů zavřena. 
 Provoz byl opět zahájen 4.1.1999. Nyní je
odloučeným pracovištěm nemocnice Kolín
pod vedením Prim. MUDr. Miroslava Fabiana, který
zde ordinuje každý pátek od 12.00 hod. Pacienti
nemusí mít doporučení od lékaře, ani nemusí být
objednáni na vyšetření. Všechny úkony,pokud jsou
naordinovány obvodním nebo odborným lékařem,
hradí pojišťovna. Rehabilitace se postupně vybavuje
přístroji, takže nyní je zde pouze léčba masážemi a
ultrazvukem. 

 E.Benešová

Základní škola 
V letošním školním roce navštěvuje naši

školu 63 žáků. Vyučuje se ve čtyřech třídách,
spojený je 2. a  4. ročník.  21. Ledna se
uskutečnil zápis do prvního ročníku. Dostavilo
se 14 dětí, a proto by počet žáků pro příští
školní rok měl zůstat přibližně stejný.
V průběhu školního roku  zahájilo svou činnost
několik zájmových kroužků, takže si děti
mohou vybrat podle svého zájmu a zaměření:
sportovní, kroužek hry na flétnu (navštěvují ho i
děti z mateřské školy) a keramický. Touto
cestou bych chtěla poděkovat  manželům
Vojtíškovým za to, že se každý týden na nás
udělají čas a pomáhají nám zvládnout práce
hlavně po odborné stránce. Také bych chtěla
upozornit na práci školní redakční rady
dětských novin „Junior“, které si i vy můžete
zakoupit a přečíst. 
 V současné době, nejen na naší škole,
neustále přibývá žáků s vývojovou poruchou
učení (dyslexie, dysgrafie, ...). Z tohoto důvodů
paní učitelka Burešová absolvovala několik
doplňujících kurzů pořádaných Pedagogicko-
psychologickou poradnou v Kolíně a věnuje se
individuelně těmto dětem po vyučování.  
 V půli března (12. a 16.) se konaly
turnaje žáků ve vybíjené, které upořádaly paní
učitelky Lehká a Slaninková. Vítězem prvního
turnaje se stal 4. ročník a druhého turnaje
5. ročník.  
A co nás ještě čeká do konce školního roku: 
• Volba Miss čarodějnice (za účasti MŠ) 
• Průvod s májkou od školy na hřiště (30.4) 
• Jarní besídka pro rodiče (začátek května) 
• Cyklistické výlety (mohou se zúčastnit i

rodiče) 
• Školní výlet (červen) 

J. Holíková

Slavnost předání praporu  
a znaku občanům 

 V novinách našich obcí č.23 jsme psali
o tom, že máme znak a prapor. Obecní rada spolu
s občanskými sdruženími převezmou slavnostně
prapor a znak o krakovanské pouti. Prapor
před předáním posvětí ctihodný pán, pan
arcibiskup  Karel Otčenášek z Hradce Králové. 
 Slavnosti předání se zúčastní se svojí
družinou vladyka Honáta z Krakovan, který prapor
předá starostovi obce. Starosta obce, členové
zastupitelstva a předsedové občanských sdružení
potvrdí slib dobré práce ve svých funkcích
podpisem. 
 Slavnostní předání se bude konat spolu
s doprovodnými akcemi na starém hřišti. V případě
nepříznivého počasí v kině. Pro děti, rodiče s dětmi
a i ostatní občany v doprovodném programu bude
uspořádaná soutěž „Za poznáním dějin našich
obcí“. K této soutěži budou historicky zajímavá
místa označena tabulkami se stručným popisem.
Účastníci, kteří řádně splní podmínky soutěže ,
obdrží „Pamětní list“.   J.Rambousek 
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Nejsme pouze v Kolíně . . . 
 Při občanském Sdružení zdravotně
postižených v Kolíně, pracuje detašované pracoviště
Středisko pro poradenství a sociální rehabilitaci
zdravotně postižených. Středisko hájí zájmy všech
zdravotně postižených občanů, proto přicházíme i
za Vámi, za občany obce Krakovany a nabízíme své
služby v oblasti, která se plně týká života zdravotně
postižených, sociálně slabších, starších a starých
občanů. Neomezené spektrum pomoci, je zárukou
pozitivního výsledku jednání . . 
 Základní informace o naší spolupráci
můžete získat přímo v Krakovanech na Obecním
úřadě, a to každé první pondělí od 16 do 17 hodin
u naší členky Ivy Vánišové. V měsíci dubnu se
z důvodů velikonočních svátků, jedná  o datum
12.4.1999.  
 Dále Vás srdečně zvemem do kolínského
centra, které sídlí ve Sluneční ul. 76, Kolín 2, tel.
0321/23933. 
 Za realizaci malého střediska zdravotně
postižených v Krakovanech , děkujeme panu
starostovi Josefu Polákovi. 
 

Ze Střediska zdravotně postižených v Kolíně
Iva Belzová

vedoucí střediska

Maškarní tradice pokračuje 
 Maškarní průvod na sněhu za vydatné
chumelenice a za zvuků hudby měl sraz u hostince
„U Rohlíčků“ a pokračoval do dolejší historické
části obce. Přítomno bylo 36 masek a čtyři
mušketýři na koních. Průvod vedl laufr - průvodce
maškary a práskal bičem. Ženicha a nevěstu
doprovázeli maskovaní strážci. Pytláci, lupiči a
četníci chytali neposlušné občany a odváděli je do
šatlavy. K občerstvení byla připravena udírna.  Mezi
občany a maskami se pohyboval medvědář
s medvědem. Po projití obcemi Krakovany a Božec
byl ukončen průvod opět u hostince. Myslivcem byl
medvěd  zastřelen a odnesen na sál, kde byl všemi
oplakáván. Poté byl znovu za jásotu masek oživen.
Večer pak pokračovala zábava a taneční veselí
za účinků hudby pana Václava Paroulka
z Krakovan. Průvodu se účastnilo více jak sto dětí a
dospělých. Videokamera - Pavel Nohejl. 

J.Petříček
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Záplavy 
 Jak nás informovaly televizní stanice, rozhlas
i noviny, hrozilo nebezpečí záplav i v našem okolí.
Bylo to na řece Cidlině u Nového Bydžova,
Žiželicích i Sánech. Tak z neděle na pondělí z 21.2.
na 22.2.1999 prudký déšť způsobil záplavy vody,
která se rozlila z rybníka za vsí do okolních
pozemků směrem na Bělušice, což zachycuje
následující fotozáběr. 

J.Petříček
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      



 
Něco ze statistiky . . . rok 1998 
 
ÚmrtÍ: 
Březina Václav   Krakovany 63  13.1.98   -  78 let 
Sandholcová Jiřina  Krakovany 190  26.1.98  -  60 let 
Brožová Anežka  Krakovany 61  4.4.98  -  89 let 
Hudcov Josef   Krakovany 23/B 16.4.98  -  25 let 
Krčková Marie   Krakovany 45  16.4.98  -  86 let 
Kašíková Božena  Krakovany 121  5.5.98  -  88 let 
Mařata Alois   Krakovany 9  19.5.98  -  85 let 
Koláčný Josef   Krakovany 70  4.5.98  -  86 let 
Plzák Václav   Krakovany 139  20.9.98  -  72 let 
Galíková Ludmila  Krakovany 103  23.9.98  -  43 let 
Jerešová Věra   Krakovany 26  4.12.98  -  77 let 
Prokůpková Dana  Krakovany 204  prosinec 98 -  39 let 
 
Narození: 
Pecková Tereza  Krakovany 257  17.4.98 
Rathouz Tomáš  Krakovany 65  4.7.98 
Klazarová Alena  Krakovany 232  20.11.98 
 
Sňatky:  
Miroslav Radikovský + Marta Dvořáková  Krakovany 231  18.4.98 
Ing.Radek Rejfek + Ilona Schmiedlová  Krakovany 71  25.7.98 
 
 
K 1.1.1999 mají obce Krakovany a Božec celkem 775 obyvatel. 
 
 

 
 

N

Návštěva arcibiskupa Karla Otčenášeka 
Při příležitosti svěcení  obecního praporu, navštíví Krakovany Mons. ThLic. Karel Otčenášek emeritní
arcibiskup královéhradecký.  Slavnostní svěcení proběhne při slavení mše sv. dne 30.5.99 od 15.00 hod
na starém hřišti v Krakovanech. V případě nepříznivého počasí v místním kině. Podrobnější informace
budou uveřejněny v příštím čísle těchto novin. 
           M.Čábelková 
Láskyplné prožití velikonočních svátků přeje všem lidem   
Obecní zastupitelstvo v  Krakovanech. 
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